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V devatenáctém 
století měl Adr-
špach dvě obecné 
školy. Jednu měli 
Horňáci a druhou 
Dolňáci. Obě ško-
ly byly na dnešní 
dobu poněkud 
předimenzova-
né. V průměru je 
navštěvovalo 100 
žáků, kteří byli 
rozděleni do dvou 
tříd. V Horním 

Adršpachu ke škole patřilo sportoviště 
a zahrada u potoka, kde se pěstovala ze-
lenina a ovocné stromy. Každý žák, kte-
rý dokončil docházku, dostal od ředitele 
školy ovocný stromek na památku.
7. 10. 1877 byla slavnostně otevřena 
škola v Dolním Adršpachu a do lavic 
tehdy zasedlo 117 dětí, (Dimter, Lisák 
2011, s. 299 – 301). 
Škola byla po dlouholeté tradici r. 2006 
uzavřena, ale díky snahám obyvatel se 
nově zrekonstruovala a bude otevřena!
Dne 22. ledna 2014 proběhl zápis bu-
doucích žáčků do prvního ročníku. 
Program byl připraven od rána a děti 
musely plnit záludné úkoly a za každý 
splněný jim byl věnován kus mapy. Po 
složení dílků se ukázala cesta k pokla-
du. Ta vedla do skal a měla několik po-
hádkových zastavení, kde děti musely 
opět plnit úkoly a tím si vysloužit klíče 

NÁVRAT KE  KOŘENŮM         HOLA, HOLA, ŠKOLA VOLÁ!

k pokladu. A poklad? Byl 
objeven!
Po dobrém obědě si ještě 
namalovaly na triko ško-
láčka a naučily se lidovou 
písničku s rytmickým 
a tanečním doprovodem. 
Pak už přicházeli zvědaví 
rodiče, aby jim jejich bu-
doucí prvňáčci předvedli 
to, co za celý den zažili 
a co nového se naučili. 
A nakonec přišel ke slovu 
samotný zápis s otevře-
nou diskusí o chodu nové 
školy. Z devíti zúčastně-
ných dětí, jich osm bylo 
zapsáno. Není to sice po-
čet ohromující jako byl 
r. 1877, ale na rozjezd nové školy je ob-
sazení budoucí první třídy velmi pěk-
né. 
A přesto, že zápis probíhal pro budoucí 
prvňáčky, ráda bych nabídla možnost 
vzdělávat se v klidném, pohodovém 
a podnětném prostředí i dětem, které 
právě absolvují první ročník.
Závěrem bych chtěla poděkovat nejen 
mým pomocnicím Lence a Kristýně 
Šretrovým, které mi byly v tento den 
velkou oporou, ale i rodičům, kteří věří, 
že právě ta vaše x naše škola bude pro 
jejich ratolesti ta nej.

Mgr. Karolína Gottsteinová

 

Upozornění

Informace obecního úřadu

VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ
Základní škola a mateřská škola, 

Adršpach přijme od 1. 9. 2014 
vychovatele-ku do školní družiny 

+ učitele-ku ZŠ 1. stupně 
– vzdělání vychovatel-ka 

dle zákona č. 563/2004 Sb. 
o pedagogických pracovnících, 

praxe v oboru vítána, část úvazku 
v ŠD,  část úvazku na 1. stupni ZŠ.  

CV zasílejte na e-mail: 
skolaadrspach@seznam.cz

Základní škola a mateřská škola, 
Adršpach přijme od 1. 9. 2014 

učitelku pro MŠ.
Požadujeme: odpovídající vzdělání 

dle zákona č. 563/2004 Sb. 
o pedagogických pracovnících, 

praxe v oboru vítána.
CV zasílejte na e-mail: 

ms.adrspach@seznam.cz
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Veřejné schůze

USNESENÍ ZASTUPITELSTVA OBCE ADRŠPACH č. 35/2013 ZE ZASEDÁNÍ 
ZE DNE 17. 12. 2013   

Věci Obecní

3

PODĚKOVÁNÍ
Ráda bych poděkovala Pavlovi Co-
hlovi, za organizaci každoroční je-
dinečné soutěže „Dřevorubec roku 
Adršpach“. Díky Pavlovi a této sou-
těži se do Adršpachu přijelo v so-

botu podívat více jak 1000 lidí.

Díky Pavle, přejeme i nadále tako-
vou vytrvalost v organizaci a těší-

me se na příští rok.

Michaela Šusterová 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 
Usnesení č. 1/35/2013
Zastupitelstvo schvaluje rozpočtové č. 
11/2013 viz příloha usnesení.
Usnesení č. 2/35/2013
Zastupitelstvo schvaluje rozpočto-
vé provizorium od 1. 1. 2014 do doby 
schválení rozpočtu na rok 2014.
Usnesení č. 3/35/2014
Zastupitelstvo schvaluje komisi na oteví-
rání obálek a na posuzování došlých nabí-
dek dne 9. 1. 2014 od 10 hodin k výběrové-
mu řízení na zhotovitele akce „Regenerace 
zeleně vybraných lokalit v obci Adršpach“ 
ve složení: členové – Y. Eliášová, Hladí-
ková, L. Jánský, M. Kozár, A. Balínová, 
náhradníci – Kolaříková, Kaderková, T. 
Koníř, M. Jirmannová, E. Vajsarová. 
Usnesení č. 4/35/20132
Zastupitelstvo schvaluje seznam zho-
tovitelů na akci „Regenerace zeleně 
vybraných lokalit v obci Adršpach“ viz 
příloha usnesení.

Zastupitelstvo obce schvaluje: 
Usnesení č. 1/36/2014
Zastupitelstvo schvaluje rozpočtové 
č.12/2013 viz příloha usnesení
Usnesení č. 2/36/2014
Zastupitelstvo schvaluje fi nanční pří-
spěvek ve výši 2 000 Kč p. R, Pěkov  na 
vydání knihy „Cestou necestou s koň-
ským povozem“
Usnesení č. 3/36/2014
Zastupitelstvo schvaluje poskytnutí 
sponzorského daru panu MN ve výši 
2 000 Kč na pořádání sportovní akce 
„Bulderingové závody“ v hale TJ Jiskra 
Adršpach dne 22. 2. 2014
Usnesení č. 4/36/2014
Zastupitelstvo schvaluje rozpočet na 
rok 2014 jako schodkový ve výši: pří-
jmy 64 007 950 Kč, výdaje 84 684 850 
Kč a fi nancování, které tvoří přebytek 
fi nančních prostředků z minulých let 
ve výši 9 304 760 Kč, hospodářská čin-
nost 6 847 680 Kč a splátka úvěru ve 
výši 400 000 Kč + půjčka na kanalizaci 
4 924 460 Kč, viz Příloha usnesení 
Usnesení č. 5/36/2014
Zastupitelstvo schvaluje navýšení stáva-
jící konektivity pro WiFi připojení v obci 
Adršpach z 30Mbit na 50 Mbit s měsíč-
ním navýšením plateb Českým radioko-
munikacím o 2 000 Kč bez DPH
Usnesení č. 6/36/2014
Zastupitelstvo schvaluje podání žádosti 
o dotaci u MAS Broumovsko + 10. Výzva 
na realizaci Starategického plánu Leader 
č. 3 Kulturní krajina na Broumovsku jako 
dědictví Benediktinů – dotace zámek
Usnesení č. 7/36/2014
Zastupitelstvo schvaluje rozhodnutí za-
davatele o změně zadávací dokumentace 

Usnesení č. 5/35/2013
Zastupitelstvo schvaluje přijetí neinves-
tiční dotace od Královéhradeckého kra-
je ve výši 97 758 Kč pro SDH Adršpach 
na rok 2013.
Usnesení č. 6/35/2013
Zastupitelstvo schvaluje uzavření Do-
datku č. 1 ke smlouvě o dílo na provádě-
ní údržby místních komunikací a veřej-
né zeleně na území obce Adršpach mezi 
Obcí Adršpach a Technickými službami 
Adršpach s.r.o. uzavřené dne 15. 12. 
2011 se prodlužuje do 31. 12. 2015.
Usnesení č. 7/35/2013 
Zastupitelstvo schvaluje uzavření Do-
datku č. 2 k Mandátní smlouvě o zabez-
pečení lodní dopravy na jezírku uzavře-
né dne 25. 11. 2011 mezi Obcí Adršpach 
a Technickými službami Adršpach s.r.o. 
uzavřené dne 15. 12. 2011, doba trvání 
smlouvy se prodlužuje do 31. 12. 2015.
Usnesení č. 8/35/2013
Zastupitelstvo schvaluje uzavření do-

USNESENÍ ZASTUPITELSTVA OBCE ADRŠPACH č. 36/2014 ZE ZASEDÁNÍ 
ZE DNE 21. 1. 2014   

vztahující se k veřejné zakázce „Výstavba 
splaškové kanalizace a objektu ČOV Dol-
ní Adršpach a Rekonstrukce splaškové ka-
nalizace a objektu ČOV Horní Adršpach“
Usnesení č. 8/36/2014
Zastupitelstvo schvaluje zadávací doku-
mentace k výběrovému řízení „Stavební 
úpravy zámku v Dolním Adršpachu, čp. 
75, na stavební parcele č. 1“
Usnesení č. 9/36/2014
Zastupitelstvo schvaluje seznam fi rem 
na výběrové řízení „Stavební úpravy 
zámku v Dolním Adršpachu, čp. 75, na 
stavební parcele č. 1“
Usnesení č. 10/36/2014
Zastupitelstvo schvaluje členy komise 
na otevírání obálek a posuzování do-
šlých nabídek na výběrové řízení „Sta-
vební úpravy zámku v Dolním Adršpa-
chu, čp. 75, na stavební parcele č.1“ ve 
složení: Dana Cahová, Michal Kozár, 
Tomáš Koníř, náhradníci: Lukáš Jánský, 
Eva Vajsarová, Marie Jirmannová dne 7. 
2. 2014 od 9.00 hodin na OÚ Adršpach
Usnesení č. 11/36/2014
Zastupitelstvo schvaluje cenovou na-
bídku od JH, Trutnov ve výši celkem 
75 980 Kč na administraci výběrového 
řízení, inženýrskou činnost, stavební 
dozor „Stavební úpravy zámku v Dol-
ním Adršpachu, čp. 75, na stavební par-
cele č. 1“

Zastupitelstvo obce zamítá
Usnesení č. 12/36/2014
Zastupitelstvo zamítá převod pozem-
ků – územní dluh České republiky vůči 
Polské republice z roku 1958 
Zastupitelstvo bere na vědomí
Zastupitelstvo bere na vědomí zápis 

Kontrolního výboru z provedené kont-
roly ze dne 31. 12. 2013
Zastupitelstvo bere na vědomí výběr 
Manažera cestovního ruchu pro TS 
Adršpach s.r.o. Martin Holman, Teplice 
nad Metují, nástup od 1. 4. 2014

starostka Obce Adršpach Dana Cahová  
místostarosta Obce Adršpach Michal 
Kozár

datku č. 3 k Mandátní smlouvě Parko-
viště 2013 uzavřené mezi Obcí Adršpach 
a Technickými službami Adršpach s.r.o. 
uzavřené dne 31. 3. 2011. 
Usnesení č. 9/35/2013
Zastupitelstvo schvaluje převod inves-
troství při výstavbě nového vodovodu 
na VAK Náchod a.s.
Usnesení č. 10/35/2013
Zastupitelstvo schvaluje výpověď ze 
„Smlouvy o provozování díla“ veřejná ka-
nalizace a ČOV obce Adršpach uzavřené 
mezi Obcí Adršpach a VAK Náchod a.s.

Zastupitelstvo bere na vědomí
Zastupitelstvo bere na vědomí zápis Fi-
nančního výboru z provedené kontroly 
ze dne 3. 12. 2013.
Zastupitelstvo bere na vědomí protokol 
03/2013 ze dne 5. 12. 2013 o vykonaném 
dohledu a kontrole vstupních dveří bytů 
v čp. 141 v HA.

POPLATKY 
ZA ROK 2014

Platby poplatků jsou rozděleny 
do dvou pololetí daného roku vždy 

s 2měsíční splatností. 
Tímto žádám občany o dodržení 

termínu splatnosti složenek.
Pokud se někdo z občanů dostane 

do tíživé fi nanční situace, nechť 
osobně kontaktuje p. Habrmanovou.

PODÁNÍ HLÁŠENÍ 
PRO UBYTOVATELE
Daný kalendářní rok je rozdělen 

do 4 čtvrtletí. Po uplynutí daného 
čtvrtletí je ubytovatel povinen do 

15. dne v následujícím měsíci podat 
hlášení, provést úhradu a poskyt-

nout správci poplatku knihu ubyto-
vaných hostí ke kontrole.
Čtvrtletí leden – březen, 

hlášení k 15. dubnu 
čtvrtletí duben – červen, 

hlášení k 15. červenci
čtvrtletí červenec – září, 

hlášení k 15. říjnu
čtvrtletí říjen – prosinec, 

hlášení k 15. lednu

Děkuji za pochopení
Habrmanová Věra

OZNÁMENÍ
V měsíci lednu rezignovali na posty 
zastupitelů obce paní Anna Balíno-
vá, pan Jaroslav Šrámek, pan Rudolf 
Fichtner a na jejich místa nastoupi-
li náhradníci z volební kandidátky 
pan Milan Jirmann, pan Petr Ficht-

ner, pan Pavel Cohla.               

Dana Cahová, starostka

Vážení občané!
Ráda bych Vám dnes  
sdělila, co se nám v roce 
2013 povedlo a co plá-
nujeme v roce 2014.
Naše obec v roce 2013 
končila s 9 miliony na 
účtu obce. Obec splá-

cí úvěr, který je od roku 2002 na bytov-
ky v bývalých kasárnách a bude splacen 
v roce 2015.

PRÁCE V OBCI 2013
• odkopání bytového domu č.p. 128, 
• lávky přes potok u č.p. 9 a u garáží 
 v Horním Adršpachu, 
• altánek ve školce, 
• měření rychlosti 2 panely 

PROJEKTY NA KOMUNIKACE 
• Havraní město, 
• od č. p. 118 k zahrádkám, 
• od urnového hřbitova k Divišům, 
• parkoviště v Horním Adršpachu.

Tyto projekty budou mít stavební po-
volení na začátku roku 2014. Obec za-
žádala o dotaci z Královehradeckého 
kraje na komunikaci od čp. 118 k za-
hrádkám. V březnu budeme vědět, zda 
nám kraj dotaci schválí. 
V roce 2014 – 2015 bude největší zá-
těž obce kanalizace a ČOV v Dolním 
Adršpachu, povede od bývalých Zá-
mečníků až po Technické služby, vět-
šinou půjde kanalizace v komunikaci. 
V Horním Adršpachu není kanalizace 
od bývalých kasáren za paní Matulovou 
a od Tučků k Doudům. Výběr zhotovite-
le by měl být ukončen v dubnu a pak bu-
deme vědět,  kdo bude  u nás kanalizaci 
stavět. Dalším krokem je jednání s VA-
Kem v Náchodě o vodovodu. V obci 
není vodovod od Nováků k restauraci 

u Tošováka. V Horním Adršpachu 
není vodovod od čističky k Mikšov-
ským, zde jsou studny. Pokud nám 
Státní fond životního prostředí povolí 
položit vodovod společně s kanalizací, 
obec by půjčila VAKu částku, která by 
se převedla na VAK a Vak by zpět tuto 
částku splácel obci po dobu pěti let. 
Uvidíme jak vše dopadne. Vodovod je 
majetkem VAKu. Kanalizace je obecní, 
ale spravuje ji VAK. Po postavení kana-
lizace v Horním a Dolním Adršpachu 
bude kanalizaci spravovat obec. Stočné 
se bude platit na obec a vodné se bude 
platit VAKu. 
V roce 2014 jsme obdrželi dotaci na 
„REVITALIZACI ZELENĚ“ ze Stát-
ního fondu životního prostředí. Rea-
lizace by měla být v roce 2014 - 2015. 
Jedná se o prostory – park, větrolam 
a zeleň u bývalých kasáren v Horním 
Adršpachu, v Dolním Adršpachu zeleň 
na odpočinkovém místě.
Letos jsme zažádali o dotaci na chod-
ník. Pokud by obec dotaci získala, měl 
by se chodník začít stavět od začátku 
parku na křižovatku k urnovému hřbi-
tovu. V dalších letech bychom žádali 
o další dotace a pokračovali bychom 
směrem do Dolního Adršpachu ke stá-
vajícímu chodníku ve vilové čtvrti.

Dana Cahová, starostka

CO NÁS ČEKÁ V ROCE 2014

POZOR - změna ordinační doby 
od 1. 4. 2014 MUDr. Turčíková Zu-
zana, Masarykova 30, Broumov (bu-
dova polikliniky) telefon: 491 424 857

Ordinační doba:
Pondělí  8:15 - 12:00 
Úterý  8:15 - 12:00 

Středa  13:00 - 18:00 
Čtvrtek  8:15 - 12:00  13:00 - 14:30 

Pátek  8:15 - 12:00

NÁŠ KLUB AKTIVNÍCH 
SENIOREK Z ADRŠPACHU

Jedno pondělí jsem se byla podívat ve 
škole, kde se scházejí naše holky. Velmi 
mile mě překvapila velká účast a hlavně 
jejich neuvěřitelná energie a chuť něco 
podnikat. 
Má návštěva nebyla jen tak náhodná (i 
když určitá dávka zvědavosti také hrála 
svou roli), ale chtěla jsem především do-
mluvit aktivity spojené s česko – polskou 
spoluprací a podpisem dohody s partner-
ským městem. Poláci jsou v tomto směru 
opravdu podnikaví a také dodržují svoje 
tradice a při jejich příležitosti organizují 
různá přátelská setkání. Na několika slav-
nostech jsem měla možnost být společně 
s naší paní starostkou a myslím, že mohu 
s klidem říci, že byly opravdu povede-
né. A protože to jsou tradiční akce, tak 
jsme zváni každoročně, ale musím při-
znat, že ne vždy se mohu zúčastnit. Proto 
mě napadlo, že na blížící se Velikonoční 
slavnosti by mohli jet naše důchodkyně. 
Když jsem to v klubu navrhla, s nadše-
ním nápad přijaly. 
Ve Ścinawce Średniej a v dalších obcích 
fungují kroužky vesnických hospodyň 
a ty každoročně přijdou na výstavu vá-
nočních, nebo velikonočních stolů, aby 
předvedly, jak se u nich slaví svátky. Díky 
přeshraniční spolupráci a uzavírání part-
nerských dohod se těchto výstav účastní 
i obce z naší strany. Tyto slavnosti už na-
byly takových rozměrů, že se musí pořá-
dat jako dvoudenní. Je to opravdu zážitek 
setkat se s místním folklórem a i když si 
díky svému původu některé tradice pa-
matuji ještě z dětství od své babičky, tady 
jsem zjistila, že se mám ještě pořád co 
učit. Pokud si naše hospodyně porozumí 
s těmi polskými, tak by se podobné pro-
jekty mohly realizovat i u nás. Myslím, že 
teď díky zámku už jsou vyřešeny i pro-
blémy s prostorem. :-) 

Beata Radoňová, TIC Adršpach
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Hasiči Události, komentáře

Vážení přátelé, sestry 
a bratři a hosté,
každoročně se schá-
zíme přibližně v tuto 
dobu na výroční 
valné hromadě, aby-
chom zde společně 
zhodnotili práci sbo-

ru dobrovolných hasičů v Adršpachu za 
uplynulý rok. Výbor našeho sboru před-
kládá našim členům výroční zprávu za 
rok 2013 i s přehledem činnosti v uply-
nulém roce. Plán nám ukládá realizovat 
kulturní a sportovní akce, které si již vy-
tvořily svoji vlastní historii a jsou v celém 
okolí širokou veřejností pozitivně vnímá-
ny. Tyto akce se podařilo uskutečnit díky 
iniciativě a poctivé práci našich členů. 

K dnešnímu dni máme ve stavu 60 dob-
rovolných hasičů. Z tohoto celkového 
počtu je: 12 dětí, 4 dorostenci, 10 žen 
a 34 mužů. Počet členů v zásahové jednot-
ce JPO III je 24 mužů. I přesto, že máme 
kroužek mladých hasičů, nám kolektiv 
věkově stárne. Myslím, že je na čase hle-
dat nové aktivní členy do našeho sboru. 
To bude jeden z úkolů pro výbor v tomto 
roce. Určitě to nebude jednoduchá věc. 
Jak jistě víte, se změnami, které proběh-
ly v loňském roce ze strany státu a roz-
hodnutím jiných institucí nebo orgánů, 
ať je to plošné pokrytí výjezdu pro naši 
jednotku, se kterou nás do dnešního dne 
nikdo neseznámil, či většími nároky na 
vedení či provozování výjezdové jednot-
ky a jiné, bude těžké zaujmout nebo na-
dchnout nové adepty pro tzv. hasičinu. 
Ale vraťme se zpátky ke statistice. Od 
valné hromady, která se konala v lednu 
2013, řídí činnost sboru 7 členný výbor. 
Za zmiňované období se výbor sešel 4x 
a členské schůze se taktéž konaly 4.
Činnost našeho sboru je možné rozdělit 
na 3 základní oblasti. Předně je to vlast-
ní činnost sboru zaměřená na zajiště-
ní bezpečnosti občanů na území obce 
Adršpachu a jeho okolí. Za druhé orga-
nizace akcí přispívajících k obohacení 
veřejného života v Adršpachu, případně 
organizaci a provádění brigád a dalších 
akcí za účelem získání fi nančních pro-
středků na činnost sboru. Za třetí je to 
práce s mládeží v oblasti výchovy a po-
žárního sportu.
V první oblasti, tedy oblasti prevence, 
se jedná o zajištění provozuschopnosti 
svěřené techniky a výcviku členů sboru 
za účelem zajištění požární bezpečnosti 
majetku a životů občanů. Zde je mož-
né konstatovat, že svěřená technika je 
v dobrém stavu a ve vyhovujících prosto-
rech. Dá se říct, že v takřka nové hasičské 
zbrojnici parkují v plné výzbroji vozidla 
CAS 16 – MAN a DA 8 – Iveco. Obě vo-
zidla jsou v dobrém stavu. Ve zbrojnici je 
dále umístěna další záložní či náhradní 
technika. Jsou zde náhradní zásahové 

obleky a ochranné pro-
středky. Členové jednot-
ky se zúčastnili všech 
požadovaných školení, 
ať se jednalo o strojní-
ky či velitele. Jiří Rutkay 
dále školil jednotlivé 
členy tak, jak to vyplývá 
z povinností výjezdové 
jednotky. Vše bylo pro-
věřeno námětovým cvi-
čením, které se uskuteč-
nilo ve fi rmě Continen-
tal. Zde byl simulován 
požár v horních patrech 
hlavní budovy. Celá fi rma 
byla evakuována a veškerá 
činnost jak hasičů, strážní služby nebo 
zaměstnanců byla monitorována. Tato 
akce proběhla za přítomnosti specialistů 
v bezpečnosti práce a požární ochrany. 
Kompletní analýza záběrů a poznatků 
určila, co je pro danou lokalitu správně 
či nikoliv. My jsme prošli touto zkouškou 
bez vážných prohřešků. Ti z nás, kteří 
pracují s dýchací technikou, prošli lékař-
skými prohlídkami a jejich dovednost 
byla prověřena v polygonu ve Velkém 
Poříčí. Do výjezdové jednotky byli přija-
ti dva členové: Ondřej Jirmann a Tomáš 
Kohlschütter. Jako každý rok byla prově-
řena fyzická kondice na setkání s našimi 
kamarády hasiči z Veby. Tentokrát se 
soutěžilo v Adršpachu. A i přes nepřízeň 
počasí se akce líbila. Byly zde připraveny 
různé soutěže, a to: jak vyloženě z hasič-
ského prostředí, včetně hašení hořících 
domečků, tak i velice náročné soutěže, 
kde jsme se nechali inspirovat z televiz-
ních soutěží. Toto klání bylo vylepšeno 
i návštěvou nedalekého Mlýna Dřevíč-
ku ve Velkém Dřevíči či dobrý jídlem 
a pivkem. Co k tomu dodat. Tato setkání 
jsou určitě ku prospěchu jak hasičiny, tak 
i každého zúčastněného. 
V roce 2013 se vyjíždělo na výzvu a to:     
25. 6. požár chaty na Libné 
 – v počtu 12 hasičů
28. 6. požár domu  ve Zdoňově 
 – v počtu 16 hasičů a následné dny
29. 6. v počtu 8 hasičů
30. 6. v počtu 17 hasičů
22. 7. požár lesa na Křížovém vrchu 
 – v počtu 10 hasičů
Vždy vyjížděla obě vozidla
4. 8. v období sucha – byly prováděny 
 hlídky ve skalách

Tolik zhruba k činnosti zásahové jed-
notky a krátkého seznámení s jeho vy-
bavením, technikou a materiálem.

Další oblastí činnosti v roce 2013 byly 
aktivity členů sboru při zajišťování akcí 
pro obohacení veřejného života v Adr-
špachu, ale také i pro potřeby obce.
Zde můžu zmínit přípravu a podporu 
při pořádání tradiční akce Dřevorubec 

roku. Tato akce vyžadovala velkou pří-
pravu pro  soutěžící. I přes tvrdé zimní 
podmínky byl velký počet účastníků 
i diváků. Soutěž se konala týden po Val-
né hromadě dne 19. 1. 2013 a těsně před 
tradičním plesem hasičů. Tímto chci 
naznačit, že bylo několik velkých akcí 
v rozpětí jednoho měsíce. Kdo někdy 
něco pořádal či zajišťoval, musí uznat, že 
to byl pořádný zápřah. Zmíněný tradiční 
ples měl, tak jako vždy, obrovský úspěch. 
A to že i u mladých je to ples jeden z nej-
oblíbenějších, mluví za vše. Jsem pyš-
ný, že jde o jedničku mezi plesy v okolí. 
Přestože jsou chvíle, kdy se mi do toho 
už moc nechce. Stále tuto akci táhnou 
jedni a ti samí a obdivuji je, že jsou plni 
elánu, když z toho plesu mají jen bolavé 
nohy a kruhy pod očima. Tento rok bude 
ples zase, ale je možné, že už naposledy. 
Naši zákonodárci už nevědí, jak by nám, 
obyčejným lidem či organizacím, zne-
příjemnili život. Proto si vymysleli další 
nařízení ve formě zřízení Živnostenské-
ho listu a následně licence na prodávání 
alkoholu. To bude pro mnohé problém, 
jak vyřešit akce pořádané pro občany. 
Jednoduché by bylo už nic nedělat, ale 
je to, co si budeme povídat, jeden z hlav-
ních zdrojů příjmu peněz do pokladny. 
Proto to bude další úkol výboru, jak tuto 
situaci řešit v tomto roce a i nadále. 
27. 4. proběhl první úklid se sběrem že-
lezného šrotu a příprava dětského dne. 
Naši členové pomáhali s organizací cyk-
listických silničních závodů a podzimních 
horských cyklistických závodů Sudety. 
Pomáhali Obecnímu úřadu Adršpach 
s běžeckými závody. Taktéž na požádání 
starostky paní D. Cahové  byly prová-
děny prospěšné práce, např.: proplach 
kanálů nebo mytí silnice a jiné. 31. 8. se 
pro rodinné příslušníky a známé opékalo 
prasátko a 14. 9. jsme navštívili kamará-
dy z VEBY. V naší klubovně byl v měsíci 
listopadu proveden křest knihy Broumov-
sko. Akcí či různých pomocí bylo zdaleka 
více. Např. v prosinci pomoc při organiza-
ci Vánočního koncertu v kostele. Tu hlav-
ní jsem si však nechal na konec.
Jednalo se o pomoc při povodních. Sta-

rostka obce paní Cahová byla požádána 
jinou starostkou o řešení krizové situace 
při zatopení obce. Obrátila se na nás na 
základě dobrých zkušeností s naší obcí 
a hasiči z minulých povodní. Nás to sa-
mozřejmě potěšilo, a především ta sku-
tečnost, že ve vzdálené části naší země 
znají jméno adršpašských hasičů. Na 
tuto výzvu se nedalo neslyšet a Obecní 
úřad Adršpach včetně Technických slu-
žeb udělali vše, aby bylo vyslané vozi-
dlo plně naložené vším potřebným, co 
v zasažené oblasti chybělo. Myslím si, že 
nám ani obci Adršpach vyslané družstvo 
ostudu neudělalo, ba naopak. Ukázali, že 
zde žijí lidé ochotni pomáhat jiným. Dů-
kazem toho je děkovný dopis, který paní 
starostka Cahová obdržela a uveřejnila. 
Tolik k akcím, které sbor v roce 2013 zor-
ganizoval nebo kterých se zúčastnil. 
Co se týče činnosti mladých hasičů 
a jejich úspěchů ve sportovní činnosti se 
dozvíte z jejich zprávy. 

Výkonný výbor, jehož jsem členem a sta-
rostou, má několik úkolů na rok  2014:
•  Hlavním úkolem bude ochrana 
 lidských životů a majetku
•  Připravit a organizovat závody 
 Dřevorubec roku 2014
•  Uspořádat Hasičský ples, který se 
 koná již 8. 2. 2014
•  Pokračovat v práci s mladými hasiči
•  Zdárně pokračovat ve spolupráci 
 s Obecním úřadem, Technickými 
 službami a ostatními organizacemi 
 v obci
•  Provádět údržbu techniky, výzbroje 
 a výstroje
•  Vymyslet, jak dále pořádat akce 
 v souladu s novou legislativou 
 – s novelou Živnostenského zákona
•  Připravit volby do výkonného výboru 
 SDH Adršpach pro r. 2015
•  Připravit vyznamenání a ocenění 
 pro členy sboru

Než se dostanu k úplnému závěru, tak 
bych chtěl poděkovat veliteli J. Rut-
kayovi za celoroční vedení jednotky. Na 
důkaz svých slov Vám musím sdělit, že 
v měsíci září byla naše jednotka a Obec-
ní úřad prověřena hasičských záchran-
ným sborem Královéhradeckého kraje 
z dodržování povinnosti stanovených 
předpisy o požární ochraně obce (lidově 
řečeno na všechno). Tato kontrola, až na 
nějakou drobnůstku, dopadla dobře. Jir-
ka věnoval nemalé úsilí, aby se tak stalo, 
a za to mu ještě jednou děkuji.
Závěrem své zprávy, jako každoročně, Vás 
chci poprosit, abyste měli hasičinu i nadá-
le koníčkem, nenechali se nikým a ničím 
odradit a byli jste ku prospěchu druhým. 
Tímto bych zprávu ukončil a popřál Vám 
všem pevné zdraví v roce 2014, spokoje-
nost v rodinném i pracovním životě a tro-
chu toho potřebného štěstíčka. 

Starosta SDH  Adršpach, Jaroslav Šrámek       

Výjezd k požáru domu ve Zdoňově

Už po několik měsí-
ců se z budovy školy 
v Dolním Adršpa-
chu každé pondělí 
neozývá jen dětský 
hovor a smích, ale 
také hlasy dospělých 
osob. Jsou většinou 
udýchané, protože 

zdolat ten kopeček a těch několik schodů 
k hlavnímu vchodu dá zabrat, protože ty 
dospělé osoby jsou většinou v důchodo-
vém věku. Ale vůbec to nevadí, všichni 
se těší na příjemně strávené tři hodiny. 
A co se tady děje? Díky šťastnému ná-
padu a neutuchající energii hlavní aktér-
ky paní Květy Mackové se po domluvě 
s Obecním úřadem podařilo využít zatím 
volnou a krásnou, ale hlavně vytopenou 
jídelnu budoucí školy. Scházíme se každé 
pondělí od 13.00 hod., /čeká se i na příjezd 
autobusu v 13.30 hod. z Horního Adršpa-
chu/, a snažíme se čas zde strávený pěkně 
prožít. Zatím jsou v převaze ženy, a tak 
v programu jsou většinou ruční práce, ale 
využíváme každého, kdo někde cestoval 
a může o své cestě popovídat a ukázat fo-
tografi e. V místnosti je počítač k promítá-
ní fotek z fl ešky nám nedělá problém.
Zatím jsme se učili aranžovat vánoční 
výzdobu – svícen, závěs, věnec, naaran-
žovat si doma ze suchých květin a plodů 
výzdobu a také jsme před Vánoci zdobi-
li perníčky pod laskavým vedením paní 
Osobové z Police nad Metují. Možná ani 
netušíte, jak krásné věci se dají udělat 
např. ze stránek telefonního seznamu. 
Vydařená akce byla i listopadová ná-
vštěva SOU v Teplicích nad Metují, kde 
měli Den otevřených dveří. Mohli jsme si 
s průvodci z řad personálu i studentů 
prohlédnout krásně vybavené učeb-
ny. Obdivovali jsme umění budoucích 
číšníků, kteří předváděli, jak si poradí 
s úpravou slavnostně prostřených stolů, 
kuchaři, kteří připravili ochutnávku jí-
del a nápojů. Chtěli bychom touto cestou 

ŠKOLA SLOUŽÍ I SENIORŮM     
poděkovat za milé přijetí paní ředitelce 
Petře Jansové, ale i veškerému personá-
lu za vstřícnost a ochotu. A co nás čeká 
příště? Každá si přineseme starý barevný 
kalendář, lepidlo, nůžky a tkaničku z boty 
a budeme vyrábět dárkové tašky. Že si 
u toho užijeme i legraci a povídání, si jis-
tě umíte představit.
Cestovatelská odpoledne jsou také  úspěš-
ná. Paní Květa Macková má česko-pol-
ské příhraničí procestované a s panem 
Melínem pořídili i řadu fotografi í a umí 
o všem podat zasvěcený výklad. To jis-
tě mnozí znají z výletů autobusem, kte-
ré pořádá několikrát do roka obec. Paní 
Hyhlanová zase  procestovala pohraniční 
opevnění od Náchoda k Trutnovu a umí 
o tom zajímavě povídat. Vydali jsme se 
i za hranice Čech s Láďou Malým ze Zdo-
ňova a viděli krásné fotografi e Alp, které 
pořídil při cyklovýletě s kamarádem z Bo-
žanova. Máme od něj předběžně slíbené 
další ukázky z cest na kole a těšíme se na 
povídání a fotky jeho kolegy z legendární 
americké dálnice Route 66.
Naše setkávání není uzavřené a vítáme 
každého, kdo nechce nechat ruce zahálet 
a zajímá se o  historii naší obce i o kultur-
ní a historický místopis našich blízkých 
i vzdálených sousedů.
A co ještě plánujeme? Jak správně chodit 
s trekingovými hůlkami nám při nejbližší 
schůzce ukáže paní Hanka Raková. Víme, 
že opřené za skříní nám moc nepomohou 
a taky nás nerozhází při tréningu  nepří-
zeň počasí, pokud náhodou přituhne. 
Možná i poznáme nový sport slackline  
a kus Ameriky. Také se připravujeme na  
velikonoční výzdobu a možná se pustíme 
odvážně i do patchworku.
Snad máte i Vy nápady, čím byste mohli 
naše setkávání obohatit. Rádi vás uvítáme.
Přijďte mezi nás.

Květa Musílková

Připojujeme malou fotogalerii ručních 
prací a návštěvy v SOU Teplice n. Metují

VÝROČNÍ ZPRÁVA 
O ČINNOSTI SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ V ADRŠPACHU A VÝJEZDOVÉ JEDNOTKY SDH ZA ROK 2013
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SLOVO 
MÍSTOSTAROSTY

Dobrý den.
V hektickém víru 
událostí se nám za-
tím daří posunovat 
zásadní obecní zále-
žitosti správným smě-
rem. Únor, březen 

a duben rozklíčují některé z žádos-
tí o dotace, ukáží zda jsme uspěli, 
a značnou mírou určí naše další 
kroky zmíněné již v minulém čísle 
zpravodaje. 
Věci „neviditelné“ tvoří druhou, 
neméně důležitou oblast ovlivňu-
jící naše kroky. Jedná se o projekt 
„Meziobecní spolupráce“ vznika-
jící při Dobrovolném svazku obcí 
Broumovsko, nová struktura Desti-
načního managmentu se získáním 
právní subjektivity, v neposlední 
řadě nová struktura MAS. 
V turistické oblasti bude hrát hlav-
ní prim mezinárodní projekt putov-
ních výstav a doprovodných akcí „ 
Orbis pictus PLAY“, a otevření ho-
rolezeckého muzea a regionálního 
infocentra v budově našeho zám-
ku. Též otevření centrum WALZEL 
v Meziměstí je důležitým krokem 
k podpoře turistického ruchu v ce-
lém regionu. 
Chci Vás pozvat na povídání s mís-
tostarostou o tom, co se na letošní 
rok připravuje, co se již uskutečni-
lo, či co je v Adršpachu běžné a sa-
mozřejmé. Chci pozvat horolezce, 
ubytovatele, poskytovatele služeb 
i ostatní lidi z vesnice, kteří se 
chtějí dozvědět více. Jste zváni na 
15. 3. 2014 od 16.00 hod. k Tošo-
vákovi. 

Michal Kozár

       VTIP DNE
U soudu: Můžete nám popsat jak 
došlo k úmrtí Vaší paní tchýně, že 

měla tolik bodných ran? Loupal jsem 
si banán a slupka mi spadla na zem. 

Šla okolo tchýně, uklouzla na ní 
a upadla mi na nůž. 

No a to se opakovalo osmkrát.

DŘEVORUBEC ROKU ADRŠPACH 2014
Každoroční loterie.
Prvním tahem bez 
sněhu, druhým ta-
hem slunečno. To 
je počasí, které nás 
provázelo letošním 
dřevorubcem.
Datum je znám, je 
to třetí sobota v led-

nu. Všechno se dá naplánovat, jen poča-
sí ne. Díky za diváckou přízeň. Na více 
než 1000 diváků a parkoviště podobné 
letní sezoně byl moc hezký pohled. „Za 
tohle všechno si můžete sami,” hlavně 
vy, kteří jste přidali pomocnou ruku.
Pokusil jsem se, aby se o Vaší práci dozvě-
dělo co nejvíce lidí a mohli se přijet podí-
vat do Adršpachu, co jsme tady připravili. 
Každoročně jsem psal o fi rmách a spon-
zorech, kteří tuto akci podpořili, všem jim 
za to patří veliký dík. Letos bych Vás chtěl 
seznámit s těmi, kteří se nám snažili zpří-
jemnit nebo zpestřit závody. Nejlépe začít 
u vchodu: Helena Slaviková, Jana Hlináko-
vá a Máša Jirmannová, ostřílené matador-
ky vstupního stánku s občerstvením pro 
pořadatele. Bez Františka Svobody a jeho 
elektrocentrály bychom se také neobešli, 
stejně jako bez ozvučení Romana Kaura 
také ne.
Zapisovatelky Eliška Jirmannová a Míša 
Šusterová. Zdravotní dozor, Jaroslava  
Šubíková a Zuzana Bornová z Českého 
červeného kříže.
Z Machova za námi přijel Krakonoš Bu-
bín Jaroslav a povedená parta retro dře-
vorubců v čele s Petrem Kyselou. Nám již 
známá parta dřevosochařů Pavel Tryzna, 
Martin Kučera, Jan Kužel, Robert Musil 
a letos poprvé v roli řezbáře Zdeněk Kav-
ka, autor horolezce, který po dokončení 
bude věnován Městu Teplice nad Metují.
Profíci rozhodčí Petr Hošek, Standa Jirá-
sek, dále Pavel Sauver, moderátor a porad-
ce. Josef Chrobák, projížďky Land Rove-
rem.
Zdeněk Jirman, kočí, ukázka přibližo-
vání s koněm, které se opravdu líbilo. 
EuroJack, Jindřich Pražák a Pavel  Kar-
bulka.
Závodní Tatra, Václav Svoboda. V ne-
poslední řadě naši adršpašští hasiči. 
Je to paráda, když tahle parta najede 

v pěti, deseti, patnácti lidech a práce mizí 
před očima. To, co by se dělalo ve třech 
kamarádech týden, je tady uděláno za 
pár hodin. A na place při závodech, po 
loňské zkušenosti už vědí, co a jak, tak-
že koncert. Krom hasičů bylo na akci 
v době závodů třicet sedm pořadatelů. 
Mám velikou radost z ohlasů od Vás, 
diváků, i zúčastněných fi rem. Adršpach 
byl skloňován na mnoha místech v dob-
rém světle. Zůstalo mnoho jmen z pří-
prav a zákulisí tady nezveřejněných, ale 
Jiří Kaur a Radovan Kvapil, to jsou dva, 
bez kterých by Dřevorubec nebyl tím, 
čím je. Všem Vám patří velký dík.
Teď trochu popele na mou hlavu. Od-
hadnout množství Vás, diváků, skoro 
nejde. Na příští ročník Vám slibuji, že 
rozplánuji jednotlivé disciplíny tak, aby-
chom všichni lépe viděli, a catering se 
pokusím zajistit tak, abychom z našeho 
Dřevorubce odcházeli plni nejen dojmů, 
ale i dobrého jídla a pití. Za sebe gratu-
lace Ondrovi Jirmannovi. Je moc dobře, 
že člověk, který s přípravou dřevorubce 
ze všech kamarádů dřevařů pomáhal 
nejvíc, po čtyřech disciplínách vedl a na-
konec celé klání vyhrál. Takže titul nám 
zůstal v Ádru. Věřte, že udržet ho, bude 
čím dál těžší.
Přání a pozvánka na závěr: příští rok 
mínus šest, slunečno, bezvětří a půl me-
tru prachového sněhu. 
Velmi rád Vás 17. 1. 2015 přivítám na 
sedmém ročníku Dřevorubec roku Adr-
špach 2015.

Pavel Cohla, pořadatel

PÍSKOVCOVÉ MĚSTO 
LÁKÁ I V LEDNU
13. 1. 2014, převzato z tisku - zdroj: 5plus2
ADRŠPACH - Zatímco provozovatelé ly-
žařských areálů nemohou být s dosavad-
ním průběhem zimy spokojeni, jsou mís-
ta, která naopak z mírné a na sníh skoupé 
zimy těží. Tak je tomu například v Adr-
špašských skalách, kde od vydařených 
Čertohrátek na začátku prosince neměli 
ve skalách ani jeden „jalový” den.
Zatopená pískovna s průzračně čistou 
vodou má své kouzlo i v lednových ne-
zimních dnech.

„Určitě je o skály větší zájem, než je 
v tuto dobu obvyklé. Do skalního měs-
ta chodí celkem dost lidí, což nás těší,” 
usmívá se referentka adršpaského info-
centra Beata Radoňová.
Podle jejích slov převažují Poláci, ale na 
přelomu roku ji překvapila jiná zahra-
niční vlna. “Chodilo i hodně Rusů. Byli 
to mladí lidé. Zřejmě už měli zaplace-
né pobyty v Krkonoších, ale vzhledem 
k nezimnímu počasí vyráželi spíš na vý-
lety a dorazili i k nám. Registrovali jsme 
i Holanďany a Španěly. Kdyby to takhle 
pokračovalo dál po celý rok, tak jsme 
rádi,” dodává Beata Radoňová.
Začínají se více vracet i Češi.Loňská 
sezóna byla totiž o něco slabší než ta 
předchozí. “Jaro roku 2013 bylo chlad-
né a mokré, takže lidí nebylo tolik. Za 
květen a za červen jsme neměli takovou 
návštěvnost jako jindy a podzim, i když 
byl pěkný, tak už to nedohnal,” říká adr-
špašská starostka Dana Cahová, kterou 
ale naopak potěšil stoupající počet čes-
kých turistů, kterých v minulých letech 
ubylo. “Převaha Poláků je sice stále pa-
trná, ale už to není tak markantní,” říká 
starostka a odhaduje, že během celého 
kalendářního roku si do skal vloni našlo 
cestu kolem 200 až 230 tisíc lidí.

Autor: Jiří Řezník

Foto: Jiří Řezník, 5plus2

Regiontour 2014 
zahájil sezonu tu-
zemských veletrhů 
v roce 2014 a Klad-

ské pomezí se opět prezentovalo ve spolu-
práci s Královéhradeckým krajem.
Veletrh cestovního ruchu Regiontour 
má již dlouholetou tradici a důraz kla-
de na prezentaci samotných regionů či 
destinací.
Kladské pomezí se prezentovalo ve spo-
lupráci s Muzeem papírových modelů 
z Police nad Metují a naše expozice díky 
tomu byla obohacena nejen o výsta-
vu samotných modelů, ale zahrnovala 
i tvůrčí dílnu pro malé zájemce.
Veletrh byl slavnostně zahájen 16. ledna 
v 10.00 hodin a až do páteční 14. hodiny 
byl navštěvován odbornou veřejností. Od 
pátečního odpoledne už byly brány ote-
vřeny i pro zájemce z laické veřejnosti.
Expozice Kladského pomezí byla hojně 
navštěvována a poptávka byla již tradič-
ně nejvíce po publikaci Katalog ubyto-
vání, propagačních materiálech nabíze-
jících konkrétní tipy na výlety a strávení 
volného času. Velkému zájmu se těšily 
i cyklomapy, zimní mapy a nové publi-
kace měst a obcí z Kladského pomezí.
Podle prvních odhadů navštívilo letošní 
Regiontour 27 000 návštěvníků. Pevně 
věříme, že si někteří z nich najdou cestu 
do Kladského pomezí.

Lembejová Lenka, BRANKA, o.p.s. 

TZ REGIONTOUR 2014

DŘEVORUBEC ROKU KONEČNÉ POŘADÍ

Poř. Jméno
body 
celk.

pila
zvedá-

ní
poleno

odvět-
vování

káce-
ní

1 JIRMANN Ondřej 19 5 2 8 3 1

2 JÁNSKÝ Lukáš 24 1 10 5 6 2

3 STŘÍZEK Jindřich 25 2 4 7 8 4

4 HOUHA Jaroslav 29 6 7 2 11 3

5 VAJDA Jakub 31 12 1 1 12 5

6 MRÁZEK Martin 31 13 5 4 9

7 LEŠEK Martin 32 10 9 6 7

8 JIRÁSEK Radek 32 17 3 10 2

9 KLUGE Karel 35 3 15 13 4

10 ŽILÁK František 36 7 16 12 1

11 DOLEŽAL František 41 11 13 3 14

12 OŠŤÁDAL Aleš 41 4 12 20 5

13 ZAHRÁDKO Miloš 43 8 11 11 13

14 RYBKA Roman 44 9 6 14 15

15 VLASÁK Pavel 50 16 8 16 10

16 BALDRYCH Miroslav 62 14 14 15 19

17 MACH Miroslav 65 19 19 9 18

18 FULÍN Jakub 68 15 18 19 16

19 KOLÁČNÝ Manfred 73 18 20 18 17

20 HAJN Zdeněk 74 20 17 17 20

OZNÁMENÍ
Po třech letech pů-
sobení v redakci 
Adršpašského zpra-
vodaje jako odpo-
vědný redaktor jsem 
z redakce na vlastní 
žádost odešel a pře-

nechal tak tuto úlohu jeho vydava-
teli, t.j. Obci Adršpach. 
Děkuji všem dopisovatelům, kteří se 
mnou spolupracovali, že se snažili, 
aby byl náš časopis zajímavější, a Adr-
špašskému zpravodaji přeji úspěšné 
pokračování v dalších letech.
Na přání vydavatele  budu i nadále 
na „výrobě“  zpravodaje technicky 
spolupracovat.

Vladimír Jadrníček

BRIGÁDA NA ZÁMKU
Přijměte ještě dal-
ší pozvání na bri-
gádní výpomoc. 
Jelikož 1. 5. 2014 
otevíráme pro ve-
řejnost horolezec-
ké muzeum, bude 
potřeba každá 
ruka, zvláště při 

finiši v měsíci dubnu. 12.-13., 19.-
20., 26.-27., to jsou víkendy které 
Vás rád přivítám na pomoc dobré 
věci. Každý zmíněný den od 9.00 
hodin. Vezmete-li kybl s handrou, 
budu rád. Děkuji.

Michal Kozár

Pav
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